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Sortering sager upp ytterligare 200 
Den 8 februari genomf6rdes 
fdrhandlingar i sorteringskret-
sen och dSrmed inledes 3:e 
fasen av Overtalighetsproces-
sen inom Sortering. 
Denna gang redovisade man ett 
personaloverskott i Norra Regio-
nen med, after avrakning for avgSn-
gar, 99,68 Srsarbetskrafter (§a), i 
City 59 Sa, SOdra med 4,2 aa ocfi 
Postgirot med 27,31 ka, sSledes 
totalt 190,19 aa. 

Detta motsvarar en turordningslista 
pa 247 personer. 

V i uppnadde i forhandlingarna en 
avrakning pS 31 personer. Det var 
dels ytterligare twk avgSngar p§ 
Postgirot, 4 personer som varit 
inianade t i l l Jarnvagsposten (som 
ocksS ti l lhor sorteringskretsen) 
samt 25 personer for den brist som 
finns i nya Kalhallsterminalen, dar 
man inte kan tillsatta ett antal 
tjanster. (Man kommer att erbjuda 
heltids-personal halvtidsjobb i Kal-
hail med bibehallen heltidslon). 

Totalt konstaterades en Overtalig-
het i sorteringskretsen pa 210 per

soner (baserat pa turordningslis-
tan). Detta motsvarar turordnings-
datum 1989.04.29. 

Pensionsersattningar 
OBSERVERA: Det antal anstailda 
som star pa turordningslistan lik-
som turordningsdatum forandrar 
sig naturligtvis allteftersom stimu-^ 
lans^tgarderna ger effekt. 

Nu intrader ett skede d§ man skall 
erbjuda pensionsersattningar for 

J^or/s. sjd2: Sortering sager upp 

Slutbud om brevbaringsavtalen 
Betinget bort i forarbetet * Gruppis i ordinarie tur * Hardare turarbete 

Forhandlingarna om avtalen for brevbaringen tycks no ga in i ett 
slutskede. Arbetsgivaren har lamnat ett slntbnd, som avdelnin-
garna inom SF ska ta stallning till vid endistributionskonferens 
den 17 februari. Posten vill belt ta bort betinget pa forarbetet. 
Betinget ska finna kvar i turarbetet, men forsamras. Grupprekla-
men laggs in i ordinarie tjSnstgSring. De som idag delar ut far 
behalla ersSttningen - tills vidare. Och ersSttningen sSnks med 
hanvisning till de futtiga tva centiminuter per styck, som 
gruppreklamen ger nar de laggs in i turarbetstiden. Avtalet 
forutsatter ocksS en s k nyckeltalsmodell for att rakna fram hur 
mycket tid som far anvandas i brevbaringen. Istallet for att som 

hittills utg§ fran genom statistik budgetspekulationer att styra 
och kartlaggningar faststallda ver- verksamheten. Raknenissarna pa 
k l i ga f o r h S l l a n d e n k o m m e r ekonomiavdelningen tar over, pS 

samma satt som de gjort nar det 
galler personalplaneringen. Och 
stalla t i l l samma elande och kaos 
som de lyckats med dar. 

V i publicerar har i sin helhet det 
PM, som forbundet skickat ut t i l l 
avdelningarna infor distribution-
skonferensen: 

"Lagesrapport i brevbararfOr-
handlingarna: 
I forhandlingarna om nytt arbets-
tidsberakningsavtal har Posten lagt 

Forts, sid2: Brevbaringen... 
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Forts, fran sid 1/ Sortering sager upp ytterligare 200 

personer over 60 Sr och avgangsve-
derlag. Den 19 februari skall par-
terna trSffas och stamma av situa-
tionen. 

Sista veckan i februari kan det bli 
aktuellt med de personliga uppsS-
gningarna. 

Avgangsvederlag 
V i kraver att man g&r ut med ett 

pensionserbjudande som innebar 
att anstailda som fyllt 60 Sr, erbjuds 
tjanstetidsfaktor 1 (30 tjanstear), 
om man inte redan uppnStt detta. 

NSr det galler avgSngsvederlag ŝ  
ar vart krav att detta skall motsvara 
den verkliga uppsagningstiden (den 
dubbla), alltsa minst 6, 8, 10 eller 
12. 

Dessa krav menar vi ar foran-
krade i ett centralt avtal, som 
refereras p§ annan plats i Fack
tuellt. 

Dessa stimulansStgSrder riktar sig 
i forsta hand mot personal som st§r 
ovanfOr "uppsagningsstrecket", sa 
att dessa kan lamna sin plats i 
organisationen for de som stSr p§ 
uppsSgningslistan. 

Deprimerande 
Observera att den som valjer att 

sluta med avgangsvederlag far 
arbetsloshetsersattning forst efter 
25 dagar + vanhga uppsagningsti
den (halften av uppsagningstiden 
vid arbetsbrist). 

Det kanns naturligtvis deprime
rande att an en g§ng redovisa 

resultatet frSn en overtalighetsfo-
rhandling. V i har anda i denna 
process steg for steg lyckats minska 
antalet manniskor som i slutandan 
far ga. 

Kan bli farre 
I personaloverskottsforhandlingen 

i Norra Regionen sankte vi antalet 
varslade fran 194 personer t i l l 156, 
och i den ovan refererade overtalig-
hetsforhandlingen, som omfattar 
hela sorteringskretsen, fran 247 
personer t i l l 210. Siffran kan t i l l 
slut bli annu lagre om ett fram-
gangsrikt arbete kan genomforas 
med pensionserbjudanden och 
avgangsvederlag. 

Brodde Zetterlund 

Forts fran sid 1: Siutbudom brevban'ngsavtaien 

ett slutbud. FOrslaget omfattar en-
dast turarbetet. Eftersandnings-
arbetet och forarbetet ar darmed 
borttaget fran betingsdelen av arbe
tet. Budet innebar att ett stadsbrev-
baringsdistrikt minskar med 23 
minuter och en lantbrevbaringslinje 
minskar med 30 minuter. Konsek-
vensen blir att utearbetet for 
postutdelning i genomsnitt blir 2 
timmar och 30 minuter for dagsla-
gets linjer/distrikt. I den tiden lig-
ger da ocks§ tid for gruppreklam-
sutdelningen beraknad t i l l 6 - 7 
minuter per tur, eller mer exakt 2 
centiminuter/gruppreklam. 

Enhallig nppfattning 
Forhandlingsdelegationen har 

framfort att budet ar omojligt da 
det enligt delegationens nppfatt
ning inte tacker den tid som atgSr 
for turarbetet; aven de tidsstudier 
som gjorts stoder detta. 

Forhandlingsdelegationens enhalli-
ga uppfattning ar att brevbararna 
da hellre arbetar utan en reglering 
via ett centralt avtal och darmed fa 
betalt for den verkliga tid som 
atgar. Arbetsgivaren ar dock myc
ket saker pS att deras erbjudande 
kommer att mottas av brevbararkS-
ren som ett hyggligt forslag. Brev

bararna ar enligt arbetsgivaren 
beredda att stalla upp for att 
behalla ett centralt reglerat beting. 

* Medlemmarnas installning 
till arbetstidsberakningsavtalet 
ar den fOrsta stora fragan som 
ska behandlas pa konferensen. 

Nar det galler gruppreklamsersatt-
ningen ar v^rt krav att de brevba-
rare som har 1500/1700 kronor som 
lonetiliagg ska behalla detta. 
Vidare kraver vi att de samlade 
ersattningar, som gStt ut under 
1992 avraknat kostnaderna for de 
1500/1700 kronorna, ska fordelas 
t i l l dem som utfor arbetet i fram-
tiden. Postens och vSr uppfattning 
t i l l losning av sjaiva sakfr^gan lig-
ger inom en forhandlingsmassig 
mojlighet. 

Posten villkorar dock losningen 
av gruppreklamfragan t i l l att vi 
a c c e p t e r a r s l u t b u d e t i 
arbetstidsberakningsfrSgan. Postens 
uppfattning ar att i annat fall ska 
ersattningarna awecklas pa tre ar. 

En konsekvens av alia alternati-
ven ar att de "icke brevbarare" som 
delar gruppreklam idag kommer att 
av losas e n l i g t 
inkomsttrygghetsavtalet. Etappvis 
avlosning p i tre Sr.̂  

* Gruppreklamfragan ar den 
andra stora fragan vi ska 
behandla pa konferensen. 

Sammanfattningsvis kan v i 
konstatera att Postens uppfattning 
ar att dessa tva frSgor ar samman-
kopplade. Var uppfattning ar dock 
att detta ar tva separata fragor som 
vi ska ta stallning t i l l var for sig. 

Betraffande vad som galler om vi 
inte kommer overens med arbetsgi
varen om nytt avtal sa har vi inget 
nytt sedan berdningskonferensen 
den 16 december. 

Brevbararmoten 
Slutligen vi l l v i uppmarksamma 

avdelningarna pa arbetsgivarens 
i n s t a l l n i n g a t t vara fackliga 
fortroendeman inte representerar 
brevbararnas uppfattning i betings-
fragan. 

Arbetsgivaren menar att brevbarar
nas asikt i stallet ligger mer at det 
slutbud som avgivits. 

Det ar darfor extra viktigt att p§ de 
brevbararmoten - som vi vet halls 
pa bred front i dessa dagar - tydligt 
ta fram de asikter som brevbararna 
har t i l l konferensen. 

SielJan Mattsson - S OHellmaii' 
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Atgarder mot overtaligheten i nytt avta 
Alia som fyllt 60 ar erbjuds pension * He! tjanstetidsfaktor 

Den 16 december slots ett avtal mellan Pos
ten och berorda fack om ett tiopunkters 
program med atgarder for att begransa 
overtaligheten inom Posten. 

1. Alia som har fyllt 60 Sr ska erbjudas frivillig 
avging med pensionsersattning enligt Trygghetsavtalet. 
Denna pension motsvarar 70 - 75 procent av lonen. 

Den som inte har 30 tjansteSr (och ar fodd 1929-33) 
far trots detta tillgodorakna sig full tjanstetidsfaktor. 

2. AvgSngsvederlag kan erbjudas den som ar eller be-
doms bli overtalig och som slutar pS egen begaran. 

3. I samband med att forslag till ny organisation pre-
senteras for personalorganisadonerna ska Posten 
redovisa behovet av antal anstailda i den nya organisa
tionen. I forslaget ska ocksS framgS hur stor en ev 
overtalighet bedoms bli. 

4 . For att stimulera till flyttning till annan ort eller 
okad daglig pendling mellan bostad och arbetsplats 
erbjuds formaner enligt gallande avtal till dem som ar 
overtaUga eller kan losa overtalighetsfall. Posten kan i 
ett enskilt fall prova mojligheten att lita formSnerna 
utga under langre tid an vad som anges i 3§ P-AVA 
(omstationeringstillagg, flyttningsersattning, mm). 

5. I Stockholm bildas en samverkansgrupp vardera 
for brevregionerna respektive bank- och kassaregio-
nerna. I gruppen ska ingS representanter for persona-
lorganisationerna och frSn berorda affarsomraden. 

6. Anhtande av konsulter ska minska men kan fore 

• komma d i kompetens eller resurser saknas i den egna 
organisationen. Posten ska i forsta hand bedriva verk-
samhet i egen regi. Entreprenader kan anvandas nar 
det ar strategiskt motiverat av ekonomiska och verk-
samhetsmassiga skal. Postens entreprenorer ska be
driva sin verksamhet p§ ett seriost satt. 

7 . Externt anstallningsstopp ska galla aven 1993. Pos
ten ansvarar for att forhandling sker med lokal arbets-
tagarorganisation nar enhet avser begara undantag 
fran anstalbingsstoppet. 

8. I nara samverkan med berorda fackforeningar ge-
nomfors en vidare utveckling av attitydundersokningar 
bland de postanstallda. Medverkan av utomstaende 
forutsatts vid sadana undersokningar. Den anstalldes 
anonymitet maste sakras vid sidan undersokning. 

9. Alia lediga tjanster, som ska besattas, ska amnalas 
till Jobbanken. 

10. En arbetsgrupp med representanter fran bada 
parter ska foresla Stgarder inom vad man med ett lika 
vackert som obegripligt ord kallar for kompetens-
uh'ecklmgsoinradet. 
Gruppen ska sarskilt belysa foljande fragor: 

- mojligheter till finansiering av kompetensutveckling 
- kompetensbehov pa sikt 
- kompetensutveckling inom omradena teknik och 

ekonomi 
- mojligheter att successivt hoja den grundlaggande 

utbildningsnivan i Posten. 

HittilJs drygt 50 uppsagda I Sth Norra 
A r b e t s g i v a r e n 1 o r t s a t t c r meci s i n a uppsS'j- • • - . l i a r f o l j e r en k o r t 
^ammai^stM.ilr>lrig Sven- v a d h i t t i U s s t s i i c t i l l med. 

Enhet vnrsliide Uppsagda Ditcav St.h Norra 

s o r t e r i n q ' ) er.app 1 251 9^ 27 
e t a p p 2 72 67 , 26 

iiiiiiiliiiliii 
A d m i n i P t r a t i o n c n ^ > 3 2 ? 

S o r t e r i n g och ^ ^ r i e t omfattar i det h a r saroraanhangefc s a r r r t l i g a £>revEegio-ner 
1 Stockholm, S o r t e r i n g s k r e t s e n aven P o s t g i r o t , O t r i k e s samt L a t t g o d s . Adralni-
stjcatioften omf attAi* B t e v - och Bank/i?aaaa 1 stookhoijTi Norra.. F o r u t d e l n i n g 
a a l l e i : enbart Region Stockholm Norra Brev. 

US^rav X22 i sto<:;kholiri Sjorra 
.Forhandlingarna annu e j avslufcad«;. 



Kommentar till RALS-forhandlingarna 

I min artikel i forra nimiret av Faclctuellt beskrev jag 
hur RALS-forhandlingarna gick t i l l , vilka potter som 
fanns att fordela, osv. I korthet gick fackets (avdelning-
ens och regionklubbens) forhandlingslinje ut p i : 

* Snabba forhandlingar sa att pengama kunde 
betalas ut till jul 

* Sd mycket som mojligt av pengama skulle lag-
gas ut p& generella uppflyttningar i hogsta 
basar. 

* Servicegnippspengama skall anvandas till 
servicegmppstjanster. 

Arbetsgivaren (regionchefen) gick med pa att omedel-
bart satta iging med forhandlingarna. Men i gengald 
kom han med ett bud dar aven merparten av pengarna 
i Tarifflonepotten (lonegrupp 1 - 5) lagts ut p i tndivi-
duella hojningar. Sammanlagt inneholl deras listor 
over 400 namn. V i lyckades skara ner deras indivduella 
paslag en hel del, men inte alls sa mycket som vi 6n-
skat (for att fa mer pengar ti l l hojningar i hogsta ba
sar). Det blev det pris vi fick betala for att fa ut peng
arna t i l l Jul. Men ocksa for att overhuvud taget fa det 
generella pdslaget i hogsta basar och for att fa mer peng
ar till servicegmpper nasta ar Arbetsgivaren driver nu 
en mycket hard linje for att lagga over i princip alia 

loneforhandlingar p i individuell basis. V i kan rakna 
med att nasta avtalsrorelse - de pengar som det over
huvud taget blir tiUfalle att forhandla om - ti l l stor del 
kommer att handla om dessa principer. 

Genom att forhandlingarna fordes under sa stor tids-
press firms det - forutom det jag hittUls namnt - ytterli
gare en del svaga sidor i avtalet. T ex s i finns det 
sakert skevheter i fordelningen av pengar mellan oUka 
kontor, liksom mellan Utdelning - Akeriet - Sortering. 
Man kan saga att det t i l l stor del ar ett resultat av det 
satt som arbetsgivaren lade upp forhandlingarna p i . 

YtterUgare ett resultat av bridskan blev att de forsta 
Hstorna med namn p i dem som fatt hojningar inte var 
kompletta. Detta bor nu ha rattats t i l l . 

Forhandlingarna om de ca 900.000 kronor som avsatts 
for serviceersattningar inom Utdelning paborjas inom 
kort. 

Forhandlingarna i stockholmsregionerna foljde ungefar 
samma monster, men det finns vissa skillnader i utfal-
let. 1 tabellen nedan redovisas resultatet vad galler 
hojningarna i hogsta basir i respektive region. 

Jan Ahman 

G e n e r e l l a p a s l a g i h o g s t a b a s a r : 

Basar Titel Alla^^ som liaaer lacrre h o i s till^^ 
Sth Norra Sth Sodra Sth C i t y 

1:6 PJ 1 2 . 4 5 5 12 . 279 1 1 . 9 3 9 
2 : 6 I b b 1 2 . 6 5 0 
4 : 4 f p j 1 3 . 0 8 9 1 2 . 9 6 4 1 2 . 8 5 4 
4 : 4 f p j t 1 3 . 1 2 9 1 2 . 9 6 4 1 2 . 8 5 4 
4 : 4 f p j b 1 3 . 0 4 8 1 2 . 9 6 4 1 2 . 8 5 4 
4 : 4 I b b a 1 2 . 9 6 4 
5 : 6 p f o r 1 3 . 7 3 4 1 3 . 5 4 3 1 3 . 6 2 3 
5 : 6 p f o r b 1 3 . 3 1 8 13 . 543 1 3 . 6 2 3 
5 : 6 v x 1 3 . 5 3 2 1 3 . 5 4 3 1 3 . 6 2 3 
5 : 6 o p j 1 3 . 5 3 2 1 3 . 5 4 3 1 3 . 6 2 3 

= Forutom dem som fStt basSrsuppflyttning 1992-01-01 eller senare. 
= Garantilon och tarifflonetillagg inraknade, M L T ej inraknat. 320-kronan inraknad. 

R e t r o a k t i v a 
I det retroaitiva bolopp --om htlaladcs ul pa decemberkmcn ingick. forutom 32t)-kronan odi ev mdividuelil 

(fUhr Mjfliflg i lidgsfa l>aslf> hnn jretroAktiv mUmiag pi Tttbctaida tsb4'Mg$, <>vei'tJd$/mcrtJd$tillagg 
samt scmcKlcrlillagg. A andra sidsin har ocLsa avdrag lyorls for evcntuella ijansllcdigheler under perioden. 



Tjansterna tillsatta i Kallhallsterminalen 
Brevutredningens forslag presenterat -- Akeriets framtid avgors 26 februari 

I forra numret av Facktuellt presenterade jag organisationen vid den nya Kallhallstermina
len. Sammanlagt kommer 131 heltidsanstallda och 31 deltidare att arbeta i Kallhall. Tjans
terna tillsattes vid en forhandling den 26 januari. 

Driftledare for sorteringen vid terminalen blir Mikael 
Sundh, som kommer fran Arstadal. Driftledare for 
transporten blir David Gurden, idag personalcontrol-
ler vid Postakeriet i Stockholm Norra. 

Som trafikledare tillsattes Torsten Tlllberg/(Na.Tkkt-
riet)Jarfalla och Leif Liljedahl/Kund 

Gruppledare for terminalpersonalen blir Kerstin 
Otoon/Jarfalla, Magnus Goransson/Mm&hdiW, Peter 
Gustafsson /Mariehall samt Hans Hessel/Mariehall. 

Gruppledare i transporten Odd Brandvold/i'AxiaWa, 
Bo Stavback/So\\cnt\xndi, Mikael jB/or^/je/'/Sollentuna, 
Johan Halminen/Taby, Hakan Grundstrom/Kand 
Peter 0/i«ja«/Sollentuna samt Susanne Axlund/Bas. 
Lars Gronberg/MariehaH blir gruppledare for vikarie-
poolen. 

Ekonomipaketen 
I december presenterade aven Ekonomipaketsutred-

ningen sin slutrapport. Den innehaller forslaget t i l l 
organisation for den del av ikeriet som skall kora 
ekonomipaketen at Lattgods. 1 upplagget, som utredar-
na kallar saken, ingar 51 tunga lastbilar och tva slap. 
Da forutsatter man en kombination med de tunga 
transporterna av foretagspaket. Om man tar bort f-
paketen kraver upplagget 42 bilar. 

Personalen skall besta av 70 heltidare inklusive vika-
rier (chef, controller, driftledare, 2 trafikledare samt 
65 chaufforer). Verksamheten baseras vid Tomteboda. 

Brevtransporter 
Den 15 december blev sa Brevtransportsutredningen 

klar med sitt arbete. Deras uppdrag var att utreda 
Brevs transportbehov i Stockholm Norra. Utredarna 
presenterar flera alternativ. Det man forordar iimebar 
en organisation med 104 heltidare och 26 deUidare, 
inklusive vikarier: 

LoH^.li^&^ing^ort , X^a^tpjlaj- fm^S.i^e.r Heltidsvakter pelt id 

Tomteboda 25 3 5 15 
liiiiiftiiiiiiiiiiMw^ 
I l i i l P i B i i i l i i l l i i l i ^ ^ 
l i f t l l i l l l l i l i i i i i ^ B i ^ H M 
S o l l e n t u n a 7 5 1 

iiiiiiftiiiliiiiiil^^Riil^^^^ 
^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ 
N o r r t a l j e 1 4 5 1 
Utover dessa chaufforsvaktcr tanker man sig fyra traftklcdarc p i Tomtebnda och fyra drifiledarc p5 ovriga 
still ionoringsorter: en i vardcra Jarfalla. Sollcnluna, Taby .samt Norrtalje. 

Den har organisationen bygger pa enbart brevkorning-
ar. Det gor ocksa att tjanstgoringen p i de vakter som 
man trots allt knapat ihop, skulle bh minst sagt mark-
lig. I och med att alia f-paketskorningar lagts over pa 
Kallhall sa blir det ett stort tomrum mitt pa dagen for 
det som blir kvar av Narakeriet. 1 det har forslaget 
skulle man, for att overhuvud taget fa nagra heltids-
tjanster kvar, tvingas ti l l delade tjanstgoringar med t v i 
till fem "haltimmar" mitt pa dagen. 

130 farre tjanster 
Om vi nu summerar antalet tjanster i de tre nya en-
heterna: Kallhall, Ekonomipaketsupplagget samt Brev-
transporten s5 blir det sammanlagt ca 355 tjanster, 
inklusive vikarier. 

I nuvarande organisation (Bas-, Kund- och Nartrans-
porter samt Mariehall) fmns 484 fasta befattningar, 
inklusive vikarietjanster. Med andra ord ca 130 fler an 

i den nya organisationen. 

Sammanhallet akeri 
Organisationen i Kalhall ar beslutad, men Ekonomi-
och brevtransporterna ar an sa lange enbart utred-
ningsalternativ. Det gar darfor inte att idag svara pa 
fragan hur det ska bli med de 130 tjanster som saknas 
nar man raknar samman de olika utredningarnas for
slag. 

Framtiden for de chaufforer som berors beror pa det 
centrala beslut om Akeriet som fattas den 26 februari. 
Fackets uppfattning ar ett sammanhallet akeri. 1 sa fall 
kan de fiesta av de jobb som ligger i farozonen raddas. 
Da bhr det ocksi mojligt att skapa vettiga korhstor; 
kort sagt sa ar ett sammanhallet akeri forutsattningen 
for ett livskraftigt och starkt Postakeri med rimliga 
arbetsvillkor for personalen! 

Jan Ahman 



"Bedrageriet vid Va 
Insandare kritiserar misslyckad omlaggning 

Aven om cheferna, sett i det langa perspektivet, ar som korkama dar de hjalplost guppar pa vagoma, kan de 
pa kort sikt anda satta sin pragel pS verksamheten. Den tidigare chefen inom Utdelning, Maud Bosson, hann 
under sin tid stalla till en del skada. Inom ramen for den allmanna anda som blaser uppifran inom Posten 
forstarkte hon tendenserna till den vi-gor-vad-vi-vill-anda som riktar sig mot personalen - men ocksa mot vara 
kunder. 

Hasse Rosen, klubbordforande i Vallingby, beskriver i en insandare till Facktuellt hur det gick till nar Val
lingby skulle lagga om i brevbaringen. Exemplet avskracker och vi publicerar darfor sa mycket som vi har 
utrymme for. 

Imsbv 1 

"Redan f r i n borjan gick Posten ut 
hart och upplyste personalen om att 
viminsann varpositiva till fordndring-
ar. Kontoret skulle delas och en del 
(Hasselby) skulle ga ett steg langre 
(las: Kista). Hasselby skulle aven fa 
nytt postnummer. 

Vid projektforhandlingarna accep-
terade vi med viss tvekan Siv West-
man som projektledare. Vidare han-
visade utdelningschefen inte utan 
stolthet tin en egenhandigt ihopkna-
pad enkat dar personalen valsignade 
forandringar. Da hade ca 50 procent 
svarat och vad de svarade p i visste 
de inte sjaiva. Som man ropar far 
man svar. 

"som man ropar 
fdr man xvar" 

Vid delningen skulle Hasselby fa 
nya lokaler. Trangbodda, som bru-
kligt ar hos Posten, staUdes vi infor 
ultimatum: bhr inte Hasselby ett 
forsokskontor sa flyttar vi istallet ut 
paketavdelningen i Vallingby och 
placerar brevbaringsdistrikten dar. 
Eftersom vi visste att personalen var 
glada over att fa nya lokaler sa ac-
cepterade vi detta fortackta hot. 

Delprojektledare utsags bland var 
egen personal. Givetsvis sa skulle 
inte omlaggningsgruppen f i nagon 
utbildning. De ska jobba fdnitsalt-
ningsldst, menade Posten. Intresseg-
rupper bildas vars enda motiv att 

existera var visst f&r personalen vara 
med och paverka; detta experiment 
dog ut nar div. forandringstankar 
framforts. Budskapet under hela 
resans ging var: Fordndra, eller bli av 
med jobben! En otroligt sanslos 
desinformation piborjades mot per
sonalen. Endast nar facket var med 
namndes det att det var forslag man 
lade fram. Och givetsvis skulle infon 
ske pa fritid utan betalning; dvs 
lurade utan projs. 

Under sin tid som Dc pa Vallingby 
hade Westman med benaget tiUstand 
fran regionkontoret delat och lagt 
om postnummer for att kunna infora 
delsortering rakt av. Ca 30 minuter/-
distrikt frigors vid delsortering och 
har gor Posten sitt stora khpp. 

De tanker gora sig av med vara 
vara deltidare och lagga over stor-
kund, boxar och svarsforsandelser pa 
brevbararna. Da det ar svart att 
kontrollera tidsitgangen for dessa 
arbetsuppgifter har arbetsgruppen 
lagt tiden sa snavt att betinget i brev
baringen ar rena barnleken jamfort 
med detta. Distrikten var klara i 
borjan av sommaren. D i kommer 
Westman med en storslagen bluff: 

"fordndra, eller hli 
av med johbm" 

Hon redovisar en postminskning pa 
13 procent! 

Ny omrakning som foljd, och ett 
beklagande att kringarbetena inte 

rackte tUl alia! Det ar j u inte sa svart 
att begripa att om man lagger hela 
kontorets kringarbeten pa ett lag, sa 
racker det inte at de andra. 

Vidare forslar Posten ett storlag pa 
11 distrikt. Minskning av sortering 1 
med 20 timmar plus indragning med 
12 timmar pa lordagar. Dessutom 
enormt snal tid for samtliga kring
arbeten (grm-upplaggning, stor-
kundssortering, boxar, mm). 

"de vilte kolla om vi 
gkk p&den fimcn" 

Postminskningen verkade sanslos, 
postrakningsveckan visade ett stort 
plus jamfort med foregaende ar, 
samt att var postresare fort statistik 
ett antal ar tillbaks som visar ofor-
andrat flode. A l f Duroj fran region
klubben borjar forska och begar in 
statistik fran AS och regionens statis
tik for 1989-92. 

Efter ett par stickprov konstaterar 
vi att postmangden inte minskat och 
efter tre dagar, hor och hapna!, 
kommer ny statistik fran regionen: 
den visar plus minus noli! 
Formodligen har posten raknat ap-
plen och paron. V i borjade med 
modulstatistik sa sent som 1 april 
1992, vilken vi havdat inte kan ra-
knas ihop med vagningsstatistik. 
Posten vill sjaiva inte ge nagon for-
klaring men det ar sannolikt att dom 
ville kolla om vi gick pa den fmten. 



Vid det har laget ar distrikten klara 
men man andrar inte distrikten igen 
utan nojer sig med att minska ner 
kringarbetena. Ett nytt fel upptacks, 
datorn (alltid datorn!/red) hade inte 
raknat med fardtiden tillbaka fran 
distrikten, en sadan bagatell! 

Med anledning av den antagna 
postminskningen, passade Westman 
pS att lagga en firmatur samt ett 
distrikt med fastighetsboxar pk av-
giendepersonalen; detta togs ej bort 
nar den antagna postminskningen 
uteblev. Givetsvis med ett klart mis-
noje som resuhat. 

Behover jag namna att infon ti l l 
deltidspersonalen har varit skamhgt 
usel, det ar inte svart att forsta att 
posten hoppas att dom ska kanna sig 
overtaliga och sluta sjalvmant. Sa har 
vill visst posten att det ska vara, med 
tanke pa de chefer som tillsatts idag. 

V i gar till forhandling, arbetsgiva
ren presenterar ett underlag som 
baserar sig pa postminskning! V i 
pSpekar det med polsk riksdag som 
foljd. 

Med underlaget som vi har kraver 
vi: Mer tid i sortering 1, slopat stor
lag (11 distrikt), tillsatt fpjb i lagen, 
paslag pa kringarbetstiden med 20-
30/min per distrikt samt omrakning 
av distrikten (vi fragar var tiden for 
den uteblivna volymminskningen 
samt fardtiden tagit vagen). 

A l f kommer ut och ska hjalpa till 
med att kontrollrakna distrikten. V i 
hamnar i en situation med vara pro
jektledare, dar de awisar vira forslag 
ti l l mera tid i sorteringen samt kring
arbeten. 

"riittv'tsa finm inte 
ens p& papperet" 

Ny forhandling: storlaget tas bort, 
fpjb far tillsattas om laget vill, annars 
dela pa pengarna. V i far sex timmar 
ti l l i sortering 1 i Vallingby och tre 
timmar i Hasselby. Daremot ingen 
arbetsledare i Hasselby. Nar vi vill 
ga in pa kringarbetena och innela-
gets brevbaring ajournerar sig pos
ten. Efter tio minuter kommer de in 
och sager 

- V i tanker kora igang det har nu; 
ni kan j u alltid reservera er! 

Nu har det gatt en tid som har resul-
terat i en delsortering som inte fun-
kar. Nar man inte fick tag i en t i l l -
rackhgt stor lokal for Hasselby be-
slot man att endast flytta ut en del 
av de distrikt som hor dit. Resultatet 
har blivit farjning till , farjning fran, 
farjning t i l l , osv.. Al l t for att spara in 

tre arsarbetskrafter i fardtider. 
Sortering 1 i Vallingby fungerar inte 
ens vid normal postmangd, trots att 
vi har tva reserver per lag plus fem-
sex deltidare vars jobb vi tagit over 
(som istallet gor virat jobb och sor-
terar; posten kallar det visst for flexi-
bilitet). 

Den rattvisa som omlaggningsgrup
pen sager sig ha efterstravat fmns 
inte ens p i papperet. V i har olika 
installelsetider (6.00 - 6.30 - 7.00), 
vilket gor det svarare att overblicka 
katastrofen. Facket har kallat in 
Ronny Eriksson fran regionkontoret 
for att kolla upp alia delsorteringar 
och sortering 1; sa langt har vi kom-
mit. Konstateras kan att vi inte hade 
en sportslig att klara sorteringen i 
december och forsvinner inte delsor-
teringen kan vi lagga ner kontoret. 
Personalens motivation ar noil och 
intet nar de sett hur postens fagra 
ord forvandlas t i l l bluff och logn, 
inte kommer de att ga pa samma 
fmt igen, val! 

Det maste finnas en grans aven for 
var produktivitetsokning och den ar 
nadd hos oss med rage!" 

Hans Rosen/Vallingby 

S F R E G I O N K L U B B S T O C K H O L M N O R R A 

kallar till 

A R S M O T E 

Mandag den 15 mars kl. 19.00 
ABF-huset, Sveavagen, Z-salen 

R e g i o n k i u b b s s t y r e l s e n 



1993 ars avta' -
Arbetsgivaren lagger minusbud 

Statens arbetsgivarverk (SAV), som skoter de centrala loneforhandlingarna at bl a Posten, 
presenterade den 21 januari sitt bud infor arets avtalsforhandlingar. Det innehaller enbart 
forslag till fiirsamringar. Inga generella loneokningar, kortare semester, kortare uppsag-
ningstider ar nSgra av forslagen. 

Arbetsgivarverket, liksom de andra arbetsgivarorgani-
sationerna, uttalar sig mot centralt avtalade lone-
hojningar i arets forhandlingar. 

- Det finns inte nagot ekonomiskt utrymme eller nagra 
personalfdrsdrjningsskal som motiverar generella loneok
ningar, skriver de s§ vackert. Varfor inte uttrycka sig 
mera rakt pa sak: Arbetsldsheten motiverar inga loneok
ningar! 

Individuella loner 
Sa langt ett nollbud. Men dessutom kraver SAV och 

de andra att krispaktens forsamringar ska sla igenom i 
vara avtal. Det galler bla semestern dar man ar ute 
efter vara, jamfort med semesterlagen, formanliga 
viUkor. SAV skriver i sin promemoria att "det ar an-
geldgert att snarast genomfdra erforderliga forhandlingar 
med anledning av krispaketen". Det tanker da natur-
ligtsvis pa forsamringar for oss anstailda. Men efter
som arbetsgivarna i krispaketen fick en rejal sankning 

av arbetsgivaravgifterna (samtidigt som vi fick vara 
skatter hojda), sa bor man tolka denna skrivning tvart-
om: de har rad att behalla nuvarande formaner! 

Vidare sa vill SAV ta bort I N U - och tarifflonessyte-
men. De tycker inte om dem darfor att de trots allt 
innebar en viss garanterad loneutveckling for alia. Nu 
vill man istallet ha (laga) begynnelseloner och darefter 
avgors loneutvecklingen genom en lonepolitik dar 

"individuella prestationer kan beldnas", 

skriver SAV. Sammantaget innebar lonebudet alltsa 
minus om det skulle ga igenom. 

SAV talar ocksa den har gangen vackra ord om att 
"medbestdmmandet skall decentraliseras" och "de lokala 
partema som bast kan beddma och rdtt vardera verk-
samhetens krav pa lonepolitik, allmanna villkor, etc". 

Ingen lokal strejkratt! 
A ena sidan foreslar de - i linje med denna princip -

att de centrala avtalen bara skall vara enkla ramavtal. 
De ska tommas p i innehall vad galler loner, arbets-
tidsregler, ledigheter, etc. Det ar naturligtsvis darfor 
att de vet att de rattigheter, som tas bort i centrala av
tal, blir svara att i dagens lage atervinna i lokala avtal. 
Ett exempel pa detta ar vikariatstillaggen, som togs 
bort i det centrala avtalet i forra avtalsrorelsen. Istallet 
skulle fragan regleras i regionala avtal. Det ar bara det 
att regioncheferna i Stockholm hittdls vagrat att sluta 
nagot sadant avtal vart namnet! 

A andra sidan foreslir de ocksa ytterligare centralise-
ringar. De vill ha ett nytt Huvudavtal dar de kraver en 
ytterligare centralisering pa den fackliga sidan. Dess
utom vill de inskranka konfliktratten. Framfor allt 
betonar de: 

"Konfliktratten skall inte delegeras" 

Kortare uppsagningstid 
Till sist sa vill arbetsgivarna aven forsamra trygghets-
systemet. Vart Trygghetsavtal innehaller fr a en para-
graf som ger oss dubbel uppsagningstid vid uppsagning 
pga arbetsbrist; den regeln vill SAV "omprova", som 
de sa finkanshgt uttrycker sig. De vill ocksa infora 
kvahfikationstider for att fa ta del av ovriga formaner i 
Trygghetsavtalet (pensionsersattning, inkomsstrygg-
hetillagg, hjalp t i l l studier, etc). 

Det bud som SAV presenterat ar inte ens ett nollbud. 
Raknar man samman posterna sa ser man bilden av 
det klassiska kapitalistiska lonesankningsavtalet; ett 
krisavtal dar man inte ens formar dolja forsamringarna 
bakom inflationen. Har grinar minustecknen oss rakt i 
ansiktet! 

Jan Ahman 



Infor SF-kongressen: 
Avdelningens motionsbehandling 
Den 7 - 13 September i ar haller Statsanstalldas Forbund sin sjatte ordinarie kongress. Det 
fina med kongresserna ar att varje medlem, klubb eller avdelning har ratt att skicka mo
tioner till kongressen. Motioner dar man kan ta upp kritik mot det som har varit, likaval 
som forslag pa sadant som man vill att forbundet skall engagera sig i framover. 

Alia motioner, oavsett vem som skrivit dem, skall 
behandlas av den egna avdelningen innan de skickas 
ti l l kongressen. Avdelningens behandling av motioner-
na har i i r delats upp i t v i delar. Orsaken ti l l det ar 
att motionstiden for motioner om forbundets framtida 
organisation forlangts med ungefar en manad. Nar 
detta skrivs har avdelningens representantskap behand-
lat den forsta delen av motionerna, dvs alia motioner 
utom dem som ror en eventuellt ny organisation. Sam
manlagt har det hittills kommit in 44 motioner fran 
avdelningens medlemmar, sakert kommer det ytterliga
re ett antal motioner om organisationen. Ti l l forra 
kongressen, 1989, skrevs det ca 80 motioner inom 
avdelningen. 1985 skrevs 60 motioner, 1981 ca 80 och 
rekordaret 1977 hela 120 stycken. Men da gick ocksa 
forbundet ut i en kampanj for att medlemmarna skulle 
utnyttja motionsratten. 

Detta om historien. Nu t i l l behandlingen av arets 
motioner. 

Krispaketen 
Hanberg/Sth 5 har skrivit en motion som behandlar 

den ekonomiska krisen och de krispaket som de poli-
tiskt ansvariga for krisen drivit igenom; paket som gar 
ut pa att vi ska betala det som storforetagen och de 
valutasvindlare och kriminella bankdirektorer (for att 
inte tala om politiker och ekonomer) som omger dem 
staUt t i l l med. Framfor allt kritiserar han socialdemok-
raternas och moderatregeringens beslut i det forsta 
krispaketet att lyfta ut sjuk- och arbetsskadeforsakring-
en ur statsbudgeten och lata oss betala den (45 mlljar-
der!) en gang t i l l . 

Han avslutar sin motion med yrkandet att forbundets 
generella stod for och lojahtet mot SAP-ledningen mot 
den har bakgrunden ska upphora och att vi istallet ska 
ta stallning i politiska fragor utifran medlemmarnas 
direkta intressen och isikter. Vidare yrkar han att 
kongressen ska ta avstand fran det Bildt/Carlssonska 
beslutet att avskaffa den statliga sjukforsakringen. 

Representantskapet avslog motionen. 

Sjukforsakringen 
Daremot bifoUs en motion fran Regionkiubbsstyrel

sen/Sth City, vilken kraver att en framtida sjukforsak 

ring inte far f5rsamra nuvarande realloner; den skall 
vara obUgatorisk; anstallning, arbetsloshet, inkomst 
eller kon far inte leda ti l l orattvisa ersattningsnivaer; 
sjukforsakringen far inte knytas t i l l anstallningen. 

Kritik mot skattereformen 
Repskapet antog ocksa en motion fran undertecknad 

om skattepolitiken. 1 motionen yrkar jag att skattere
formen ska rivas upp och att progressiviteten i skatte-
systemet aterstalls. Skattereformen har som bekant pa 
flera satt gynnat hoginkomsttagarna - vilket ocksi var 
det framsta syftet med den. Vidare yrkar jag att for
bundet skall uttala sig mot det idiotstopp for kommu-
nala skattehojningar, som nu leder t i l l samre service 
och avskedanden i kommunerna. 

Bolagsbildandet 
Fyra motioner tog upp divisionaliseringen och bolagi-

seringen av Posten och de problem det for med sig. 
Motionarer i den har fragan var - liksom i de fiesta 
andra fragor - Sture Ekstrom och Krister Scheffer/-
bida fran Sth C Dessutom hade avdehiingsstvrelsen 
samt Regionklubb Stockholm Norra varsin motion. Sth 
Norras motion, som ar identisk med det uttalande som 
tidigare publicerats i Facktuellt, bifolls av repskapet. 
Likasa avdelrungsstyrelsens motion. 

Lonepolitiken och sex timmars arbetsdag 
Sex motioner tog upp lonefragor. Nisse Carlen/Sth 

Va yrkade i sin motion pa att tarifflonesystemet maste 
forandras sa att det blir enklare, vilket ju pastods vara 
syftet nar det infordes. Carlen papekar i sin motion 
belt riktigt att systemet med tarifflonetillagg i stallet 
fatt motsatt effekt. 

SF) 
Det ar fa som idag vet vad de egentligen skall ha i Ion, 
och varfor, vilket bl a undertecknad papekade. Det 



hjalpte inte, repskapet avslog motionen. 
Hannu Jokinen/Brevklubben Tba. ocksa en flitig 

motionar, och Scheffer/Sth C kritiserade i varsin mo
tion den poHtik for individuell lonesattning, som vi 
nyHgen sett nog av i den regionala RALS:en. Scheffers 
motion bifolls av repskapet. 

Regionklubbsstyrelsen/Sth City paminde i en motion 
om forra kongressens beslut angSende 6 timmars ar
betsdag. Man vill att forbundsstyrelsen redovisar vilka 
atgarder som vidtagits med anledning av beslutet, som 
innebar att sextimmarsdagen skulle vara genomford ti l l 
ar 2000. Motionen bifolls. 

EG-anslutning eller inte 
Tre motioner berorde EG-fragan, en fran underteck

nad. en fran Hanberg/Sth O samt en fran Ove Olaus-
son/Sth Klara. Min och Hanbergs motioner yrkar 
bada pa att kongressen skall saga nej till EG-medlem-
skap. Olausson yrkade pa ett objektivt informations-
material fran forbundet. 

En lang debatt foljde. De som i likhet med avdel-
ningsstyrelsen yrkade avslag pa min och Hanbergs 
motioner menade att det var for tidig att ta stallning, 
mer information behovs, infor folkomrdstningen ska inte 
forbundet lasa upp sig vid en viss standpunkt, ett avslag 
pa motionerna betyder inte att vi ar for EG, etc. Al l t 
asikter som man enligt min uppfattning kan ha den 
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storsta respekt for. Det finns dock ett stort problem: 
de som styr landet sitter inte och vantar pa EG-om-
rostningen. De genomfor dagligen en anslutning till EG! 
De har redan lamnat in intradesansokan, flera ar in
nan omrostningen ska hallas. Skattereformen, nedskar-
ningen i den offentUga sektorn, okad arbetsloshet - allt 
ar EG-anpassade beslut (aven om de ocksa har andra 
orsaker). Nar EG vid Maastrichtmotet beslutade om 
ett fastare pohtiskt-miUtart samarbete i den framtida 
Europeiska Unionen (EU), svarade bade Bildt och 
Carlsson med att anpassa den svenska sakerhetspoliti-
ken; de ar beredda att slappa pa aUiansfriheten och 
neutrahteten for att fa med Sverige i E G / E U . 

Efter en forvanansvart jamn omrostning rostade 
majoriteten av repskapet ner de EG-kritiska motioner
na. 

Genomfors kongressbesluten? 
Ett problem som tas upp i flera motioner t i l l arets 

kongress, galler fragan om hur forbundsledningen 
verkstallt de beslut som togs vid foregaende kongress. 
Saken behandlades i motionen om 6-timmars arbets
dag, men ocksa andra motioner har skrivits mot denna 

bakgrund. 
Undertecknad fragar i en motion vilka kontakter 

forbundsstyrelsen tagit med de palestinska fackfore
ningarna, ett uppdrag som de fick av forra kongressen. 
Jag foreslar ocksa att SF-kongressen skall sanda en 
halsning ti l l de palestinska fackforeningarna. Motionen 
bifoUs. 

Hanberg/Sth 6 fragar i en motion vart kongressbe-
slutet att SF skall arbeta for att de orattvisor mot 
kvinnorna som finns inbyggda i ATF-systemet (pensio-
nerna) skall rattas ti l l , tagit vagen. Motionen bifoUs av 
repskapet. 

Hannu Jokinen/Brevklubben Tba tar upp samma 
problem. Han fragar hur rapporterna Raka spar mot 
jamstalldheten och Bade hjama ocli hand, omsatts i 
praktisk handling. "Farggranna promemorior har pro-
ducerats, men ovriga aktiviteter har saknats", skriver han 
i motionen och avslutar med yrkandet att "forbundets 
kongressbeslut skall respekteras". Den beskrivningen 
hoU inte repskapet med om, i varje fall avslog man 
Hannus motion. 

Galler koUektivavtalen? 
Klubb Sth Va tog upp en mycket sjuk sak i en mo

tion om arbetsformerna pa forbundskontoret. De re
dovisar i motionen hur enskilda ombudsman (Kenneth 
Sehlberg och Stellan Mattsson) pa postsektionen ge
nom en munthg overenskommelse med arbetsgivaren 
frangatt ett gallande koUektivavtal. Saken gallde det 
tidigare statistikavtalet i brevbaringen. Enhgt detta 
skulle en prognos tillampas nar statistiken faststalldes. 
1 avtalet fanns ingen grans for denna prognos. Nar 
arbetsgivaren i den davarande hogkonjunkturen upp-
tackte att manga prognoser visade pa stora plus - vil
ket innebar mindre distrikt for brevbararna - ville de 
ha sektionens medgivande att satta ett tak (5,6 pro-
cent) for prognosen. I gengald skulle det ocksa sattas 
ett golv (0 procent). Detta ar min historieskrivning om 
hur uppgorelsen kom ti l l . Stellan Mattsson pastar att 
motivet var att man fick negativa prognoser; darfor 
gick man med pa att satta ett tak; fan tro't. 

Bedrageriet upptacktes nar Sth Va skulle lagga om. 
De visste genom egna berakningar att de borde ligga 
pa plus 10 procent. Statistiklistorna fran Posten (AS) 



visade emellertid enbart plus 0,5 procent. Nar man 
returnerade listorna tvingades AS erkanna att man for 
det forsta gjort ett fel, prognosen skulle ligga pa de tio 
procent som klubben raknat fram. For det andra med-
delade de att det fanns ett tak pa 5,67 procent, hogre 
fick inte prognosen bli. Det hade posten kommit over-
ens med facket om. Darigenom upptacktes skojet. 

Fragan ar allvarhg av flera skal. Det ar naturUgtsvis 
oacceptabelt att ombudsman gor overenskommelser pS 
detta satt - och dessutom struntar i att meddela be
rorda medlemmar. Men det ar ocksS ilia darfor att 
statistiksystemen inom Posten ar sa brackhga. De in-
nehMler genomgaende manga fel och tveksamheter 
och fa manniskor beharskar systemen. Gar man sedan 

in och andrar i dem pa detta satt blir situationen 
ohallbar. Hur manga kontor har drabbats av 5,67-pro-
centssparren utan att veta om det? 

Sth Va:s motion mynnade ut i kravet att kongressen 
skall lata undersoka saken och vidta atgarder sa att 
nSgot Itknande inte intraffar igen. Avdelningsstyrelsen 
och Birgitta Frolander/Sth Sodra ville avsla motionen 
men repskapet tillstyrkte den. 

Demokratin i forbundet 
Scheffer/Sth C yrkade i flera motioner pS atgarder 

for att starka medlemmarnas inflytande over klubbar-
nas och forbundets verksamhet. En av motionerna 
antogs, men den viktigaste, den som kraver nagon 
form av omrostnmg om viktigare avtal, avslogs av reps
kapet. 

Sture Ekstrom/Sth C yrkade i en motion att ingen 
fortroendevald far arbeta mer an 70 procent fackligt, 
resten av tiden skall man arbeta pa golvet i sitt ordina

rie jobb. En verkUgt bra motion, som bl a underteck
nad yrkade bifall t i l l . De som yrkade avslag motiverade 
det med de "praktiska" svSrigheterna. En intressant 
notermg ar att de som yrkade avslag, samtliga ar sada
na medlemmar som just arbetar fackligt p i heltid! Un
dertecknad, som ocksS har kommit in i den har svang-
en och nu arbetar storre delen av min tid med fackliga 
uppdrag, har ocksS upptackt de "praktiska" svarigheter-
na: man knuffar undan vikarier, just den dagen man 
arbetar p§ sitt ordinarie jobb ar det en viktig forhand
ling, etc, etc. Men jag har ocksl fatt praktisk erfaren-
het av det som jag predikat i manga ar, namhgen att 
en dag pa golvet ar minst lika mycket vart som tva 
dagar pa den fackliga expeditionen vad det galler fack-
hgt kunnande, forstaelse for problemen, osv. 

Mina argument, lika litet som de Sven Hedman/Vas-
by. Marek/Tba. Mats Ljungberg/Arbetsledarna. Per 
Liljedahl/Danderyd. Malin/Sth So. m fl , anforde, bet 
inte pa repskapet; motionen avslogs. 

Regionklubb Sth Sodra riktar i en motion kritik mot 
att styrelserna i klubbar och avdelningar idag med 
nigra ik undantag bestar av medelalders man. Det ar 
en orsak varfor manga medlemmar idag inte kaimer 
samhorighet med sitt fackforbund, skriver de. De kra
ver darfor att "kongressen utfardar en rekommenda-
tion att styrelsernas sammansattning skall spegla den 
faktiska medlemsbilden nar det galler kon, alder och 
ursprung pk den eller de arbetsplatser man represente
rar". 

Till sist sa behandlade repskapet de tva motioner 
som skrivits om arbetsratten. Scheffer kravde i sin 
motion en skarpning av Medbestammandelagen tUl 
fackets fordel, avdelningsstyrelsen riktade i sin motion 
kritik mot de planerade forsamringarna av bl a Lagen 
om anstalhiingsskydd, LAS. Bada motionerna bifolls. 

Organisationsmotionerna behandlas den 22 februari. 
Samtliga motioner har skickats ut t i l l klubbarna. 

MinlFakta 
$|uklonen 

iplii Sammanlaad ersattnina idaa^^ Fr o m 1.4.1993^^ 

2 ~. -3' 
i i i i i - 90 90% 
i i i i i - 365 80% 
• i l l 
Arbetsloshetsforsakringen 

B r s a t t n i n g 90% 
LS^sl:a e r s a t t n i n g 210 kr/d^g 198 kr/dag 
Hogsta e r s a t t n i n g 598 ]cr/dag 564 Icr/dag 



1993 ars forsakringspremier 

Den 1 januari liojdes premierna for de kollektiva forsakringar man kan teckna genom facket. 
P i lonebeskedet redovisas avgifterna som en klumpsumma ("Folksampremie"), vilket gor det svart att veta vilka 

forsakringar man egentligen betalar for. Varje medlem som tecknat nagon eller nigra av de kollektiva forsakringar-
na har fatt ett forsakringsbesked hemskickat vid arsskiftet. Spara forsakringsbeskedet! Med hjalp av detta och upp-
gifterna nedan kan du kontrollera att beloppet p i ditt lonebesked stammer med avgifterna for de forsakringar du vill 
ha - och tror dig betala for. 

Om du har frigor kring de ohka forsakringarna kontakta din egen klubb. V i p i regionklubben, tel 781 75 80, kan 
ocksi svara p i frigor, liksom avdelningen, tel 24 72 00. 

Ytterligare information ges ocksa - forutom i den broschyr som Folksam skickat tiU alia forsakringstagare - i det 
hiifte som regionklubben skickat ut tiU klubbarna: VARA GRUPPLIVS- OCH OLYCKSFALLSFORSAKRINGAR 
1993. 

Jan Ahman 

Medlemsf orsakring GF15000 

Gruppliv med Premie/man Premie/mSji 
dubbelt fortldskapital 1992 1993 
Medlen t o m 65 41:00 4 3 : 5 0 
M6dforsakrad t o in 65 Ur 40:50 4 2 : 0 0 

Aldre ffifediemmar io:50 1 3 : 0 0 
Xldre raedforsakrad 10:50 1 3 : 0 0 

TrygghetsfQr&&kring -
fritidsskador 

Medlem t o m 65 a r 16:00 1 6 : 5 0 
Medforsakrad t: o tn 65 19:50 2 0 : 5 0 

Aldr6 medlettimar 4:00 4 : 0 0 
X l d r e medforsakrad 8:50 1 2 : 5 0 

Barnolycksfatlsfbrsakrlng (torn 31/3) 

samtliga barn i f a m i l j e n : 13:00 1 6 : 0 0 

Hemforsakringen 
Preiftien f B r hemfSrsMkringen v a r i e r a r beroende pk v a r 1 stockholm-
somradet raan Jbor* V i har annu i n t e f a t t nagon samwan^tailriing f r a n 
Folksam 5ver de belopp soki g S l l e r * HSlt v i f S r den kommer v i a t t 
3kic?ka u t den t i l l klubbarna. 



MedlemsBarn - Ny barnforsakring 
F r i n och itiod tLn ! .qinl l'̂ W3 ersatlsbUfiiolycKfalkforsakringenavciiny i o r s a k r i n g , M e d 
lemsBarn iimehaiki ioruium olycksfaUskyduji ui sjukforsakrijig, vilket safcnades i dmgamla forsakrbgen, 

Fremien for den nya forsakringen blir 28 kroftorpermmadoch bam, Modk msRarn gaUer torn det kal&nd&rar 
som baraet i>iler 20 Ir. 

Poliandc ersattningar gaJler enligt den nya forsakrin.. 

ErsBttning vid olycksfalls-
V i (2 • sj Wi d om i i i i i i i i ip^ 

ing vid .o ^'-cksfallsskada 

•,:*„„;Vlsteise pa 52 kr/(.!acj * L a k e - , t a n d -
|ii;i | c v ^ r d s i r i - - skade- och r e s e - N S i v i h d i g a 
l i a l i t n i S g |||,,:;180^^dagar '^:mM gig^ostriader k d s t n s(^§:m^ 

i i i l l l l i i j i i i i i i s k i n v a - '" 
l i d i t e t ,ĵ |i4ng.:s§ r e h a b - ; Hogst 

••̂ ..000 Jcr i l i t e r i n g 17.200 Kr 

i-P'Skadade k l a d - Hogst 
iiiipfenirig av a r - e r och g l a sogon l l l l l l l O j k r 
'Bet s formagan 
^ : EQgi;|ig^ be 1 qpp 688 .000 kX: * Vanprydande 

a r r 
D o d s f a l l i i i i i 11 17 . 2 0 0,;::kr 

Brevnat -94 * SF aniitar arbetstagarkonsult 
Det stora projektet om Postens framtida sorteringsorganisation gar nu in i sitt sluiskedc. Posten star kvar vid det 
forslag som tidigare presenterats i Facktuellt. I korthet innebar det en brevsorteringsterminal i varje region 
( = 1 3 St), nedlaggning av jarnvagsposten samt overgang till mer flyg- och biltransportcr. Nar det galler Storstock-
holm, som annu inte berorts av utredningen, kommer en sarskild ovcrsyn att paborjas i januari. Den fraga som fr 
a ska behandlas dar galler om det behovs tre terminaler i Stockholm. 

Vid en sorteringskonfercns i december presenterade S-O Arbestal fran postsektionen hur man tankt sig 
forbundets fortsatta arbcte med projektet. Sektionen kommer att aniita tva arbetsgarkonsulter, som ska ga 
igenom hela utredningsmaterialet och darefter utarbeta ett forslag som kan bli SF:s. Dc har i det arbetet fatt 
nagra riktlinjer att arbeta efter: 

* SF:s forslag skall se till helheten i Riksncilel 
* Jarnvagsposten skal! - nedbanlat - finnas kvar i organisationen 
* Vissa "problemregioiier" skall studeras sarskilt (Stockholm ingar inte bland dessa) 

SF:s forslag skall vara klart till i slutct av februari. Posten Brevs ledning tar beslut i mitten av januari om hur 
Posten ska ga vidare med projektet. Postens koncernstyrelse behandlar fragan den 17 mars. Troligen ger dc da 
mandat till Posten Bre\-P'all att forhandla med de fackliga organisalioncrna infor ett beslut om projektet. 
Gcnomforandet sker sedan fran mars 1993 - 1995. 
I in nSgot utforligare rapport frSn sorteringskonferensen har skickats ut t i l l klul^barna. 

Jan Ahman 



Andrad medlemsavgift 1993 

Strul med avdraget pa januarilonen 

Pa grund av ett tekniskt fel drogs ingen medlemsavgift pa lonen i januari. Istallet dras tva av
gifter i februari. Medlemsavgiften betalas en manad i efterskott. Det innebar att den ena av de 
avgifter som dras i februari (januari mSnads) utgar enligt de regler som gallde for medlemsav
giften 1992, den andra avgiften (februaris) beraknas efter det nya system som infordes vid 
arsskiftet. Hur avgiften beraknas for 1992 respektive 1993 framgar av nedanstaende tabell. 

1992 1993 
Inkomst Medlavg^ (A-kassa' ^) Forb Avd A-kassa Totalt^ 

- 5000 4 5 - 7 3 30 50 20 40 m 
5 - 6 0 0 0 7 3 - 8 8 30 60 25 40 
6 - 7 0 0 0 8 8 - 1 0 3 30 70 30 40 120 
7 - 8 0 0 0 1 0 3 - 1 1 8 30 80 35 40 X25 
8 - 9 0 0 0 1 1 8 - 1 3 2 30 90 40 40 150 

9 - 1 0 0 0 0 1 3 2 - 1 4 7 30 100 45 40 1^5 
1 0 0 0 1 -

1 1 0 0 0 1 4 7 - 1 6 2 30 110 50 40 
1 1 0 0 1 -

1 2 0 0 0 1 6 2 - 1 7 6 30 120 55 40 195 
1 2 0 0 1 -

13000 1 7 6 - 1 9 1 30 130 60 40 
1 3 0 0 1 -

14000 1 9 1 - 2 0 6 30 140 65 40 
1 4 0 0 1 -

15000 2 0 6 - 2 1 0 30 150 70 40 
1 5 0 0 1 -

16000 210 30 150 70 40 %m 1 6 0 0 1 -
17000 210 30 150 70 40 

1 7 0 0 1 -
18000 210 30 150 70 40 M O 

1 8 0 0 1 - 210 30 150 70 40 tm 
Samtliga belopp per manad 

= F o r b u n d e t ( 1 % ) + a v d e l n i n g 3001 ( 0 , 4 7 % ) = 1,47% 
- I n g a r i m e d l e m s a v g i f t e n 
= " M e d l e m s r a b a t t " pa A - k a s s e a v g i f t e n med 20kr/man a v r a k n a d 
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